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 PROTOKÓŁ NR 51/23 
POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  
I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 20 lutego 2023 r. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:45 i trwało do 14:15 w zdalnym trybie obradowania.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta 
Gryfiński Wojciech Konarski, Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Naczelnik Wydziału 
Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, 
Przewodniczący Rady Roman Michalski. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum  
i poprowadził Przewodniczący komisji Remigiusz Rzepczak. Głównym tematem posiedzenia 
była analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 51 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych Rady Powiatu w Gryfinie został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 50/23 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 25 stycznia 2023 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLV sesję Rady Powiatu w Gryfinie 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Gryfiński (druk nr 4/XLV); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego do współpracy w ramach Partnerstwa 
Powiatu Gryfińskiego (druk nr 5/XLV); 

 
Radny Michał Kozakiewicz zapytał o powód nieuczestniczenia w partnerstwie trzech gmin  
z terenu Powiatu, tj. Gminy Gryfino, Gminy Trzcińsko-Zdrój oraz Gminy Stare Czarnowo. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że są w innych porozumieniach. 
Gmina Gryfino i Gmina Stare Czarnowo są w Stowarzyszeniu Szczeciński Obszar 
Metropolitarny, Gmina Trzcińsko-Zdrój jest w Stowarzyszeniu Lider Pojezierza. Dodał,  
że nie można być w dwóch obszarach funkcjonalnych.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających  
z obszarów wodnych położonych na obszarze powiatu gryfińskiego 
obowiązujących w roku 2023 (druk nr 6/XLV); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 
2023 rok (druk nr 7/XLV); 

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała,  
że przedmiotowym projekcie uchwały dokonuje się czterech zmian, tj. środki  
zabezpiecza się na zadanie pn. „Termomodernizacja obiektu Domu Pomocy Społecznej  
w Moryniu (budynek nr 2)” w związku z niezrealizowaniem części robót w 2022 roku. Środki 
zostają zabezpieczone w kwocie 168 600,00 zł poprzez zmniejszenie planu na usługi 
remontowe oraz na zadanie pn. „Wykonanie dokumentacji projektowej dotyczącej zmiany 
funkcji budynku przy ul. Łużyckiej 82 w Gryfinie” – środki planuje się uzupełnić  
po ostatecznym rozliczeniu budżetu za 2022 rok. Następnie przenoszoną zostaną środki  
w kwocie 63 030,00 zł związku z niepodpisaniem umowy na prowadzenie punktu 
nieodpłatnej pomocy prawnej dla organizacji pozarządowej. Zadania te w tym zakresie będą 
realizowane przez radców prawnych i adwokatów na podstawie umów cywilnoprawnych. 
Naczelnik poinformowała, że trzecia zmiana dotyczy zwiększenia w planie finansowym 
wydatków Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie z przeznaczeniem na zwrot  
do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych środków na zadanie  
pn.: „Likwidacja barier transportowych poprzez zakup samochodu 9-cio osobowego 
przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych z terenu Gminy stare Czarnowo”. 
Zmian dokonuje się w związku z rezygnacją z zakupu samochodu przez gminę. Środki  
w kwocie 97 045,46 zł zostaną zabezpieczone poprzez zmniejszenie planu na udzielenie 
dotacji dla Warsztatów Terapii Zajęciowej – środki planuje się uzupełnić po ostatecznym 
rozliczeniu budżetu za 2022 rok. Natomiast wnioskiem Dyrektora Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych w Gryfinie zwiększa się plan finansowy dochodów i wydatków  
w kwocie 20 000,00 zł jednostki w zakresie odpłatności za wyżywienie w internacie  
w związku ze wzrostem cen artykułów żywieniowych. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 8/XLV); 

 
Naczelnik Wydziału Finansowo-Księgowego Sylwia Skrzyniarz powiedziała,  
że w związku z proponowanymi zmianami zawartymi w powyższym projekcie uchwały Rady 
a także w związku z dokonanymi wcześniej zmianami budżetu przez Zarząd Powiatu zmienił 
się plan dochodów i wydatków o kwotę 261 443, 80 zł. Dodatkowo w załączniku nr 2 do 
projektu uchwały zmianie uległy środki dla stowarzyszeń prowadzących domy pomocy 
społecznej z terenu Powiatu oraz zadanie „Powiat Gryfiński dla Ukrainy”. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
Ad.5 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał czy występujące silne wiatry doprowadziły 
do szkód na terenie Powiatu. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że został ustanowiony stały dyżur, 
jednak nie było konieczne podjęcie żadne z większych działań, aczkolwiek stały dyżur trwa  
z uwagi na podany komunikat. Dodał, że w piątek Wojewoda zorganizował konferencję, 
dokonał przeglądu służb, które Jemu podlegają, celem ewentualnego udzielania pomocy. 
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Starosta poinformował, że działają na wniosek Powiatowego Lekarza Weterynarii.  
W m. Borzym pojawiły się ogniska ptasiej grypy, jedno z gospodarstw musiało zostać 
zlikwidowane. Nie ma wiedzy, czy w między czasie były likwidowane inne gospodarstwa, 
jednakże z Gminami Banie, Gryfino, Widuchowa, Stare Czarnowo został przyjęty plan 
działania i jest to skorygowane. Głównie odpowiada Powiatowy Lekarz Weterynarii, ale OSP 
i gminy udzielają właściwego wsparcia.  
 
Radny Jerzy Domaradzki odnosząc się do ścieżki rowerowej na odc. Moryń-Przyjezierze 
zapytał, czy projekt posiada już kosztorys i jaka jest przybliżona kwota. Następnie zapytał, 
czy są zabezpieczone grunty pod budowę drogi rowerowej, gdyż były z tego tytułu problemy, 
byli inni właściciele na tych działkach, jakie planowane są źródła finansowania przy realizacji 
tej inwestycji, tak oczekiwaną przez mieszkańców i połączenia się z drogą rowerową zrobioną 
przez Marszałka. Następnie odnosząc się do sprawy wykonania progów spowalniających na 
drodze powiatowej w m. Stare Objezierze i odpowiedzi Naczelnika Wydziału Zarządzania 
Drogami kierowanej do Sołtysa Sołectwa zapytał, czy mają być dostarczone podpisy 
mieszkańców potwierdzających to. Dodał, że przy tej drodze mieszka, droga jeszcze bardziej 
jest ruchliwa ze względu na trwającą inwestycję w m. Klępicz, która nie wiadomo, ile jeszcze 
potrwa. Radny powiedział, że nie wie na co się jeszcze czeka, może na jakiś wypadek  
i niektórzy dojdą po rozum do głowy i zrobią te spowalniacze. Nawiązując do rozmowy 
Radnego z Członkiem Zarządu o zwiększonych patrolach policji na tym odcinku i sprawdza 
szybkość, to Radny ma inny pomysł, kupi dla Członków Zarządu mundury policyjne i zrobi 
im dyżury. Radny nie uważa, aby na tym odcinku policja dokonywała pomiaru prędkości, bo 
robią to rzadko.  Czy to jest aż tak duży koszt zamontowania spowalniaczy, żeby nie czekać 
do tragedii, ale wie kogo winić później za to. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odnosząc się do pierwszego zapytania odpowiedział, 
że z ubiegłorocznego budżetu powiatu została wydatkowana kwota powyżej 60 tys. zł z tytułu 
zapłaty za odszkodowania za grunty. Projekt był wykonywany w systemie tzw. ZRID-u, 
Radni na bieżąco byli informowani o tych wykupach. Ostatnia wpłata była dokonywana  
w tym roku z uwagi na to, że tak jak to przy takich postępowaniach bywa, nie każdy godzi się 
na kwotę. Sprawy są już załatwione, projekt posiada kosztorys, jednak nie ma tej kwoty w 
pamięci. Informacja zostanie sprawdzona przez Wydział Zarządzania Drogami i przekazana 
Komisji. Jeżeli chodzi o sposób finansowania to m.in., to co ma być przedmiotem obrad sesji 
- wspólny obszar funkcjonalny, planuje się, że będzie instrumentem finansowym ścieżki drogi 
rowerowej. Większość z uczestników tego obszaru wskazuje na wykonywanie ścieżek 
rowerowych w ramach tych środków. Odnosząc się do drugiego zapytania odpowiedział, że 
Zarząd Powiatu powierzył Wydziałowi Zarządzania Drogami, a w tym wypadku Panu 
Arkadiuszowie Durmie, podejmowanie działań na drogach. Na ostatnim Zarządzie 
członkowie dyskutowali na temat progów nie tylko w tej miejscowości, Pani Sołtys nie 
wykazała, czy jest to indywidualne działanie poparte zebraniem wiejskim, stąd wystąpienie 
Pana Naczelnika. Jak rozumie wynika to z doświadczeń, bo z jednej strony jest to 
bezpieczeństwo, o którym Radny mówił, które jest bardzo ważne. Z drugiej strony pokazują 
się protesty mieszkańców, bo niektórzy na te sprawy patrzą inaczej, a położenie progu jest 
takim samym działaniem w zakresie zmiany organizacji ruchu z uwagi, na to, że oprócz 
progów pojawiają się znaki, które muszą temu działaniu towarzyszyć. Zapewne z tego 
powodu Naczelnik wystąpił z tym zapytaniem, aczkolwiek osobiście uważa, że powinien 
poprosić o uchwałę rady sołeckiej. Nie dotyczy to tylko mieszkańców, o których Radny 
mówił, dotyczy to też mieszkańców, którzy chodzą na tym odcinku drogi do kościoła czy 
świetlicy.  
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Radny Jerzy Domaradzki odpowiedział, że pretensje będą mieli debile, którzy jeżdżą po tej 
drodze motorami, nie kto inny. Radny wie, że na nich nie ma żadnej kary. Radny długo prosi 
o zamontowanie progów, chyba położy się na drodze. Rada Sołecka podejmie uchwałę, ale 
czekają bardzo na Pana Naczelnika, bo nawet w piśmie była propozycja spotkania. A jeżeli 
nie, to w inny sposób chcą pokazać co się dzieje na tej drodze.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz złożyła następujące zapytania: 
 - na jakim etapie jest sprawa przyjęcia małoletniego mieszkańca Domu Pomocy Społecznej  
w Nowym Czarnowie do Regionalnej Placówki Opiekuńczo-Terapeutycznej w Dębnie? 
- czy jesteśmy przygotowani do przyjęcia kolejnych pełnoletnich wychowanków domu 
dziecka? Czy i gdzie PCPR posiada mieszkania do usamodzielnienia się dla pełnoletnich 
wychowanków domu dziecka?  
- czy jest możliwość i pomysł przeniesienia pomieszczenia interwencyjnego w inne miejsce, 
ze względu na bardzo ograniczony dostęp do niego? Pod jaki numer interwencyjny telefonu 
można się kontaktować po godzinach urzędowania PCPR? 
(zapytania wraz z odpowiedzią stanowią zał. nr 3 do niniejszego protokołu). 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gryfinie udzieli odpowiedzi na zapytania.  
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński odnosząc się do wysokości kosztorysu dot. budowy 
ścieżki rowerowej na odc. Moryń-Przyjezierze poinformował, że jest to koszt 1 870 000,00 zł 
brutto.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w marcu przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie. W związku  
z powyższym Przewodniczący zapytał w jakim trybie – stacjonarnym czy zdalnym Komisja 
chciałaby obradować w marcu 2023 r. Komisja jednogłośnie ustaliła zdalny tryb obradowania 
w marcu 2023 r. i jednogłośnie podjęła uchwałę nr 4/2023 w sprawie przeprowadzenia 
posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, stanowiącą 
zał. nr 4 do niniejszego protokołu.   
 
Na tym 51. posiedzenie zakończono o godz. 14:15. 
 
 
Po odsłuchaniu nagrania protokół sporządziła: 
 

Magdalena Romankiewicz 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Remigiusz Rzepczak 


